
 

 

Jak to vidím ?
 Poslaneckou sněmovnou  nakonec  prošel  hojně  diskutovaný
tzv.  konsolidační  balíček.  Ten  od  Nového  roku  přinese  vlnu
zdražování,  kterou citelně  zakusí  úplně  všichni  obyvatelé této
země. Nikoliv pouze před volbami, ale ještě 18. února loňského
roku přitom ministr Stanjura  tvrdil, že se určitě nezvýší daň z
příjmu,  a  to  ani  u  fyzických  ani  u  právnických  osob.  U
zaměstnanců  se  zavádí  nemocenské  pojištění  ve  výši0,6  %,
tedy celkově to ukrojí v průměru tři tisíce korun ročně každému
zaměstnanci. Zvyšují se také vyměřovací základy OSVČ,  z 25

na 40 % průměrné mzdy. Živnostníci pak kvůli zvýšení vyměřovacího základu zaplatí
na pojistném přes 20 tisíc korun ročně navíc a Asociace malých a středních podniků
dokonce mluví o honu na drobné podnikatele. 

Bohužel, Stanjurova citace o dani z příjmu je jen jednou z ukázek toho, jak vládní
koalice lhala nejen před volbami, ale i po nich. A platit díru ve státní pokladně budou
opět nejvíce ty nízko – a středněpříjmové domácnosti. A co tedy všechno od příštího
roku zdraží? Budou to dámské vložky, točené pivo, řezané květiny, kadeřnické služby,
kojenecká voda,  ale  i  základní  léky.  Tedy pokud  je  tato  neschopná  vláda  zvládne
alespoň  zajistit.  Schválením  úsporného  balíčku  bylo  také  definitivně  potvrzeno
zdražení dálniční známky z 1500 na 2300 korun a schválena je rovněž její pravidelná
valorizace,  tedy  pravidelné  zdražování.  Škoda,  že  toto  vláda  nezavedla  třeba  u
rodičovské nebo dávek pro handicapované. Kdo by si snad naivně myslel, že lidovci,
když už k něčemu, budou ve vládě alespoň jakousi garancí prorodinné politiky, bude
schválenými  změnami  také  zklamán.  Konsolidační  balíček  ruší  daňovou  slevu  na
školkovné, slevu na studenta a slevu na manželku bude možné uplatňovat pouze v
případě, kdy se stará o dítě do tří let. Lidovci si místo prorodinné politiky zvolili jako
svou vlajkovou loď raději tiché víno. Nové vlastní bydlení si v ČR nemůže dovolit skoro
nikdo, lidé u nás na něj vydělávají nejdéle ze států EU, a tak se vláda rozhodla dále
potrestat  alespoň  ty,  kteří  měli  to  štěstí,  že  nějakou  nemovitost  již  vlastní.  Daň  z
nemovitosti se totiž taktéž dočká výrazného zvýšení, a to 1,8x oproti stávající výši. A
zvýšená daň z nemovitostí nebude jediný zvýšený náklad na provoz domácnosti, na
který se musí lidé připravit. V OVM  Stanjura zdůraznil, že se vláda rozhodně nechystá
plošně pomáhat kvůli rostoucím cenám plynu. I kvůli této politice vlády se   již pětina
všech obyvatel obává toho, že příští rok nebude schopna zaplatit své výdaje.
   Souznění prezidenta Pavla se slovenskou prezidentkou Čaputovou je dlouhodobě
známou věcí.  A bylo ještě  dávno předtím, než mu slovenská hlava státu přijela  do
volebního štábu pogratulovat ještě před zveřejněním výsledku voleb. Ve shodě ostatně
byli i co se týče názoru na nedávno proběhlé volby do Národní rady SR. Zde je určitě
nasnadě  se  tázat,  zda  z  pozice  hlavy  státu  cizí  země,  která  se  navíc  v  kampani
deklarovala  jako nezávislá osobnost,  je  takové vměšování  se do  voleb  v  cizí  zemi
namístě.  Stejně  jako je  se tázat,  zda je  šťastné vyhrožovat  Slovensku v  případně
zvolení  Roberta  Fica  zhoršením  vztahů  mezi  oběma zeměmi.  Zda  takové  jednání
nepřísluší  spíše  občanským  aktivistům  než  skutečným  státníkům.  P.  Pavel  tak  od
začátku svého mandátu naplňoval obavy těch, kteří se domnívali, že půjde o takovou
českou Čaputovou, kterou u nás již několik let před volbami hledala média. 
   Zatímco  Čaputová  se  nyní  rozhodla  respektovat  názor  většiny  vyjádřený  v
demokratických  volbách  a  zastavit  dodávky zbraní  na  Ukrajinu,  Petr  Pavel  minulý
týden pobouřil vlastní národ úryvkem z projevu v belgických Bruggách, kde prohlásil,
že v případě rozšíření EU o další členské země by byl pro zrušení práva veta. Tím
disponují  členské  země  sedmadvacítky  v  otázkách  společné  zahraniční  a
bezpečnostní politiky EU, kde má každá země možnost zablokovat návrh, i kdyby se
na něm zbylých 26 států shodlo. Pavlova skandální slova by tak v praxi znamenala
ztrátu  svrchovanosti  a  suverenity  ČR,  povinnost  se  v  bezpečnostních  otázkách
podvolovat  Západu  a  plnit  v  EU  roli  užitečných  idiotů.  Mimochodem,  vzdání  se
svrchovanosti  je dle některých komentátorů  zrada ve smyslu článku 65 odstavce 2
Ústavy ČR. Pokud nám EU dává možnost vyjádřit svůj nesouhlas, a s tímto vědomím
si lidé před 20 lety vstup do ní odhlasovali, proč bychom se jej měli nyní vzdávat, aniž
by o tom znovu rozhodli lidé? Tyto sílící nebezpečné tendence posluhovačů Západu
typu P. Pavla jsou důležitým připomenutím toho, jak nutné je dnes a denně dohlížet na
to,  abychom  se mrknutím  oka nestali  pouhými  vazaly,  o  kterých se  v  Bruselu,  ve
Washingtonu nebo kdekoliv jinde rozhoduje bez nich samotných. I o to se bude hrát v
blížících se volbách do EP. Na závěr ještě dodám, že po obrovském odporu  kancelář
P. Pavla jeho výroky »zjemňovala« a vysvětlovala.
  Skoro jako by se prezident  Pavel  tímto výrokem chtěl  v  popularitě  přiblížit  Petru
Fialovi, který právě v ukazateli popularity dosáhl historického minima. A to nejen svého
osobního, ale i světového, když dle renomované newyorské agentury Morning Consult,
měřící řadu let míru souhlasu s politickými lídry ve 22 demokratických zemích světa, již
dlouhodobě  okupuje v tomto žebříčku poslední příčku a dle posledních dat se jeho
popularita propadla dokonce pod 20 %, kam se již dlouho žádný premiér či prezident
nepodíval.  Je nesmírně  smutné,  že země  ve středu Evropy s tak  velkým lidským i
geopolitickým  potenciálem  má  v  čele  premiéra,  kterému  skoro  nikdo  nevěří  a
prezidenta, který ji chce zbavit svrchovanosti ve prospěch Západu.
  Západu,  jenž čelí  úpadku  i  v  očích  písničkáře  Ivana  Hoffmana,  který  v  trefném
rozhovoru minulý týden prohlásil, že »z lídra globalizace se Západ stává její obětí a
Česká republika je navíc v rámci Západu jakousi kolonií, nesoběstačným, ekonomicky
zranitelným outsiderem.«  Za tuto pozici je podle Hoffmana zodpovědný premiér, při 
jehož hodnocení si písničkář nebral servítky a Fialu označil za katastrofu a nejméně
kompetentního premiéra jakého pamatuje. Pětikoaliční slepenec pak za vládu, která
přihlíží našemu volnému pádu, i když by se spíš nabízel pád vlády samotné.
Ekonomickou nesoběstačnost naší země ostatně  doložila další statistika, tentokrát od
společnosti  Numbeo,  podle  které  je  Praha  z  537  porovnávaných  měst  druhým
nejdražším městem na světě co do nákladů na bydlení.

  Hůře už je na tom pouze rakouský Villach. Průměrně Češi zaplatí za bydlení v bytě o
rozloze  85  metrů  čtverečních  dokonce  o  15  %  víc  než  Švýcaři,  kteří  ovšem  ve
srovnání s námi mají  čtyřnásobnou průměrnou mzdu. V průměru zemí EU pak za
bydlení lidé platí víc jen v Rakousku a Lotyšsku.
Co se d ěje v Izraeli?  V zahraničí bohužel propukl další ozbrojený konflikt, při němž
umírají  lidé.  Znovu  v této  souvislosti  opakuji,  že  KSČM  je  jako  jediná  strana
polistopadové politické scény důsledně  mírovou  stranou.  Odsoudili  jsme vojenské
konflikty v Jugoslávii, Afghánistánu, Libyi, Sýrii, Jemenu, na Ukrajině i všude jinde –
stejně jako nyní konflikt v pásmu Gazy.
Co se tam vlastně stalo? V časných ranních hodinách v sobotu, během posledního
dne izraelského svátku Simchat Torah odpálil palestinský Hamás z Gazy tisíce raket
na Izrael (podle Hamásu jich bylo 5000, podle Izraele 2500).  Současně  vyslal své
bojovníky  po  souši  přes  velká  izraelská  opevnění,  ale  i  po  moři  a  v malé  míře  i
vzduchem, kdy vojáci přeletěli hranice na motorem poháněných padácích. Izraelské 
pravodajské služby zcela selhaly a byly tímto útokem doslova zaskočeny, i když se
tato  operace  nazvaná  Operace  Al-Aqsa  Storm  musela  připravovat  velmi  dlouho.
K útoku došlo přesně 50 let a 1 den po tzv. jomkipurské válce, kdy se egyptské a syr-
ské jednotky marně pokusily získat zpět území, která Izrael násilně zabral v r. 1967.
  Mluvčí Hamásu  Quadomi sdělil, že útok je reakcí na všechny zločiny, které byly na
Palestincích spáchány za několik desetiletí. »Chceme, aby mezinárodní společenství
zastavilo zločiny proti Palestincům v Gaze, útoky proti našim posvátným místům jako
je Al-Aqsa apod. To všechno jsou důvody pro dnešní bitvu,« vysvětlil.  Hamás takto
uskutečnil  největší  vojenskou  operaci  od  Jedenáctidenní  války v roce 2021.  Izrael
reagoval vyhlášením Operace Železné meče a ihned začal Gazu bombardovat.
 V Gaze žije 2,2 milionu lidí  na malém území, kde je největší hustota obyvatel na
světě. V roce 2007 tam ve volbách, jejichž legitimitu uznal i EP, zvítězilo hnutí Hamás,
které USA zařadily mezi teroristické organizace. Izrael stáhl své jednotky z Gazy, ale
uvalil  na  ni  blokádu,  která  vedla  k rozsáhlé  nezaměstnanosti  a  nedostatku  téměř
všeho, od potravin po základní léky. Obyvatelé rovněž nemohou Pásmo Gazy opustit.
Současná izraelská ultra-pravicová vláda pak ještě posílila izolaci Gazy. A jen letos
odsouhlasila 7000 nových osad na okupovaném Západním břehu. Izraelský ministr
energetiky nařídil okamžité odpojení celého Pásma Gazy od elektřiny. 
  Egyptští  představitelé  vyjádřili  obavu,  že  Izrael  bude chtít  »Gazu utopit  v krvi«.
Nevylučují ani anexi Západního břehu a obnovení okupace Gazy. Útok Hamásu na
Izrael  je  porušením  mezinárodního  práva  a  je  třeba  jej  odsoudit.  Nelze  však
opomenout dosavadní bilanci vzájemných střetů,  které vedly k obrovské frustraci a
zoufalství  Palestinců,  především  v Gaze.  V období  let  2008-2023  vedl  Izrael  čtyři
války na palestinském území, kde bylo zabito 6407 Palestinců a více než 152 560 jich
bylo zraněno. Ve stejné době bylo zabito 308 Izraelců a 750 jich bylo zraněno. Tak
hovoří  čísla,  která  zatím  v českých  médiích  nezazněla.  Každopádně  mě  velmi
překvapila slova českého prezidenta Petra Pavla, který napsal, že »cesta k urovnání
jakéhokoli problému nevede přes agresivní ozbrojené akce, ale je třeba ji hledat u
jednacího  stolu  s velkou  dávkou  dobré  vůle«.  Jen,  aby  na  tato  svá  slova  pan
prezident myslel, až se bude vyjadřovat k dalším bojům na Ukrajině.
   Ale  zpět  k Izraeli.  Je vysoce  pravděpodobné,  že  Hamás  k útoku dostal  i  další
motivaci:  snahu  torpédovat  současné úsilí  USA dojednat  normalizaci  vztahů  mezi
Izraelem a Saúdskou Arábií. To si přeje i Írán, který je velkým sponzorem Hamásu.
USA  si  přejí  upevnit  tzv.  »Středovýchodní  NATO«,  což  je  síť  spojenců  USA
zaměřených proti Íránu. USA rovněž doufají, že tento blok zabrání rozšiřování vlivu
Číny a Ruska v regionu.  Regionu hrozí nové napětí a střety, které povedou k tisícům
mrtvých.Neměla  by  tedy  Evropa  konečně  přijít  s vlastní  iniciativou?   Kateřina
Konečná , europoslankyn ě

Jak jen to ti soudruzi d ělali…?
I po tisící prvé vy řčené a po tisíci prvé pravdivé…»Když vyrábíš zbran ě, musíš
vést  války. Když vyrábíš léky, musíš vytvá řet choroby. Když p ůjčuješ peníze,
musíš vytvá řet dluh. Když lžeš, pot řebuješ noviná ře. Když pot řebuješ, aby ti lidi
zobali z ruky, musíš je nechat vyhladov ět. Proto se d ěje to, co se d ěje.«
A děje  se  toho  tolik,  že  od  konce  druhé  světové  války  se  toho  tolik  snad  ani
dohromady neudálo. Ve světě i u nás doma. Třeba když ministr zdravotnictví veřejně
řekne,  že… »Doba,  kdy  byl  doktor  v  každé  vísce  se  sto obyvateli,  je  nenávratně
pryč.« Ono toho v té Válkově »každé vísce« za posledních 34 let zmizelo nenávratně
víc – hospody, kam si chlapi chodili pokecat o fotbale a kde byla pěkně pohromadě k
mání  řemesla  všeho  druhu,  obyčejné  potraviny,  ale  také  nákupní  střediska,  jesle,
školky, školy, pošta, kulturní domy, akce Z, JZD a Státní statky, dopravní spojení s
nejbližším  okresním  městem,  pálení  čarodějnic,  vesnické  plesy atd.  Od
listopadu 1989 se tu jen zdražuje, ruší, devastuje, zbídačuje, zadlužuje, demoralizuje,
kriminalizuje… taky atd .
Válek  v  rozhovoru  pro  aktualne.zpravy.cz  neříká  jen  to  výše  ocitované.  Např.  na
otázku, zda si ve vládě zvládnou říct do očí i nepříjemné věci, odpovídá: »Slabostí
naší vlády může být, že hledáme nejen řešení, které nám umožní vyhrát volby, ale i
to,  které  umožní,  aby  se  Česká  republika  měla  dlouhodobě  lépe.  Nemůžeme
uvažovat tak, že když se všechno prožere, utratí a rozdá, je to perfektní. Co potom
naše děti a vnuci? Tak uvažovaly dvě předchozí vlády. A bolševici tak přemýšleli od
roku 1945.«
George Orwell po sobě zanechal i toto myšlenkové dědictví: »Čím více se společnost
vzdaluje od pravdy, tím více nenávidí ty, kteří ji říkají.« To do puntíku sedí nejen na
současnou  vládu,  ale  především na  většinu  společnosti  –  stačí  si  přečíst  kousek
internetové diskuse pod komentáři na jakákoli aktuální témata… Tam se to nenávistí
vůči  rozsévačům pravdy jen hemží.  A přesně  podle Orwella  – čím dál  od  pravdy
společnost je, tím brutálněji reaguje na ty, kteří ji říkají.
Kolik toho komunisti prožrali, utratili a rozdali, nevím, ale vím, že za komunistů byli na
venkově obvoďáci, zubaři a dětští doktoři, fungovali hospody a potraviny, pošta, jesle,
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školky a školy, v kulturácích pořádal MNV týden co týden nějakou akci, o víkendech se
chlapi oblékli do montérek, nafasovali lopaty a krumpáče a šli budovat svoji vesnici…
Takhle se, Válku, za těch odporných komunistů kradlo. Jak to jen ti soudruzi dělali, že
tak  dlouho  (Válek  uvádí  od  roku 1945)  kradli  bez zadlužování,  všechno  prožrali  a
utratili a rozdali a… venkov jen kvetl. A jézeďáci si doma pro vlastní potřebu vykrmovali
družstevního čuníka družstevním krmivem a ještě dostávali naturálie. Myslí-li si někdo,
že nikoli, žije v bludu. Nechť, jeho věc.
Ano,  jaksi  jsem od těch venkovských doktorů,  kteří  podle  Válka nejsou a  nebudu,
odbočil  jinam, ale ono vše souvisí  se vším. Já vám, Válku, prozradím, proč  tenhle
průser  s  nedostatkem  lékařů  nastal  –  nejen  venkovských.  Za  těch  nenáviděných
komunistů  se totiž plánovalo.  Ministerstvo zdravotnictví  (MZ) mělo přesné statistiky,
kolik  lékařů  té  dané specializace půjde v tom konkrétním roce do důchodu a kolik
nových  lékařů  –  specialistů  daných  oborů  bude  v  jednotlivých  nemocnicích  a
zdravotních střediscích zapotřebí. Podle toho se početně přijímali studenti na lékařské
fakulty a ti po absolvování studia dostávali tzv. umístěnky, tzn., že MZ je poslalo tam,
kde byli žádoucí. Tečka. Až tak jednoduché to bylo.
Jenže vaši předchůdci toto vše po listopadu 1989 zrušili, nikdo nic nemusel, každý si
mohl  dělat,  co se mu zachtělo,  plánování  bylo div  ne  sprosté slovo a socialistický
přežitek – samospasitelem se stal TRH. Jinými slovy – ze zdravotnictví se vybudoval
byznys, z lékařů se stali standardní soukromí podnikatelé – a kdo by chtěl podnikat na
vesnici a koukat se do krku malému Honzíkovi, zda nemá angínu, že? Výsledek se
dostavil v té nejděsivější podobě – soukromí lékaři kšeftují s lidským zdravím jako s
jakoukoli jinou podnikatelskou komoditou a na osmdesátiletou babičku z Horní Dolní
se*e pes. Kruté, avšak reálné. Aspoň nám, Válku, nelžete a nedělejte voly z nás, kteří
víme, že jedna plus jedna jsou za každých okolností dvě.
Jan Čech iportal24

 Strana evropských socialist ů dělá stále stejné chyby
Strana evropských socialist ů (PES) se projevuje stále stejn ě jako
doktriná řská,  rigidn ě  uvažující  spojka  bruselských  politických
elit.
Ihned po ukončení voleb do slovenského parlamentu začal předseda
této  celoevropské  strany,  která  sdružuje  všechny  evropské
socialistické  a  sociálně-demokratické  strany,  vyhrožovat  Robertu
Ficovi. Ta jeho základní výhružka spočívá v tom, že Ficův SMER bude
exkomunikován  z této  strany,  pokud  začne  dělat  vlasteneckou  a
pronárodní politiku. Tu bohužel není schopna dělat česká SOCDEM,

ani většina dalších sociálně-demokratických stran v Evropě. Raději podporují válku na
Ukrajině, dodávky zbraní a pokles životní úrovně svých spoluobčanů.
SMER  se  před  volbami  jasně  vyjádřil,  že  jeho  vláda  zastaví  dodávky  zbraní  na
Ukrajinu,  a to pochopitelně  vehiklu  Evropské komise,  kterým PES v tuhle  chvíli  je,
velmi  vadí.  Orbán  tak  dostává  ve  Ficovi  spojence,  se  kterým  bude  jistě  umět
spolupracovat a dohodnout se.
Druhá věc, která vadila šéfům PES v Bruselu, bylo to, že se SMER po volbách může
spojit  s nějakou  nacionalistickou  slovenskou  stranou.  Strana  Republika  se  do
slovenského  parlamentu  nedostala,  ale  Slovenská národní  strana (SNS)  –  tradiční
spojenec SMERu z předchozích let a vlád, se do parlamentu naopak dostala.
Nepřímo tak vedení PES říká, když pozastavuje členství SMERu a také Pellegriniho
Hlasu  v PES,  že  by raději  akceptovalo  vládu s účastí  nebo dokonce pod vedením
neoliberálního Progresivního Slovenska, tj. strany v nejlepším případě pravého středu.
Šmardovci už se hned po slovenských volbách oháněli tím, co jim nakukali v Bruselu,
a sice, že Progresivní Slovensko je vlastně levicová strana…
Zmatek v hlavách šéfů PES a Šmardy a spol. je opravdu nesmírný… Takže resultát je
jasný.  Strana Evropských socialistů  oslabila  své pozice tím,  že svých řad vyloučila
jednu z nejúspěšnějších stran, neboť není mnoho socialistických stran v Evropě, které
dokážou vyhrávat volby.  A současně  PES dala najevo, že je jí bližší vláda složená
z válečných štváčů a ze zapřisáhlých pravičáků, jako jsou Matovič a Sulík, s fíkovým
listem v podobě Progresivního Slovenska. To je neuvěřitelné.
Píši  tento  článek  jako  starý  socialista,  který  zvolna  ztrácí  zbytek  iluzí  o  Straně
evropských socialistů. Vyloučit strany, které jsou politicky úspěšné, chtějí sloužit svému
národu co nejlépe, rozejít se s chaosem a stupiditou předchozí pravicové vlády, z řad
PES, je opravdu skandální rozhodnutí.

Ji ří Paroubek, iportal24

LUDVÍK SVOBODA - 1
Svůj život prožil v dobách pro náš národ kritických a nelehkých,
dobách dějinných  zvratů. Byl to  jeho životní úděl. Vždy stál na té
správné straně,  stále ve službách své zemi.  Mnohým dnešním
lidem  se  jeho  osoba  jaksi  nehodí,  snaží  se  jeho  činy  i  úlohu
znevážit. Naštěstí ne všichni. V roce 2004 vznikl zapsaný spolek
„Spole čnost  Ludvíka  Svobody.“  Cíl  Společnosti  -  aby  jeho
odkaz  a  památka  byly  zachovány  i  pro
budoucnost.  Nesmíme  zapomínat  !   Před
několika lety jsem měl  možnost účastnit se

jejich schůzek a  mimo jiné si poslechnout  vzpomínky paní Zoe,
dcery  Ludvíka Svobody. V seriálu bych rád probral jeho životopis,
válečné cesty i poválečné osudy nejen jeho, ale také  osudy jeho
rodiny. Začnu jeho vlastními slovy: „Prošel jsem ohněm bojů ve
dvou světových válkách,  odloučen skoro  beznadějně  bariérami
front  od  své  milované  vlasti,  jejíž  osud  byl  pokaždé  v  sázce.
Vytržen z kruhu rodiny, příbuzných i přátel, sužován obavami o
jejich osud. Dvakrát jsem zažil nezměrné štěstí návratu pod vítěznými prapory i závrať
opětného shledávání a bolest neshledávání se vším, co mi bylo a je drahé.“
  Ludvík  Svoboda  se  narodil  25.11.  1985  v  Hroznatíně.  Malá  selská  osada  na
Vysočině, rozmístěná do kruhu kolem návsi, asi 170 obyvatel. Otec brzy zemřel, matka
se znovu provdala.  Měl  dva sourozence z prvého a 3 z druhého manželsví  matky.
Zdálo se,  že je předurčen pro práci na rodinném statku. K tomu se také připravoval
studiem. V roce 1915 narukoval, po výcviku byl odeslán na ruskou frontu. Již 7. září byl
zajat. Rok poté se přihlásil do Československých legií. Zúčastnil se bojů u Zborova i
Bachmače. Postupoval v hodnostech, prožil všechny boje o Transsibiřskou magistrálu
v hodnosti poručíka. Návrat do vlasti se protáhl až do roku 1920. Jako kapitán se s 3.
plukem Jana Žižky z Trocnova vracel domů přes Japonsko, Panamskou šíji a Spojené
státy, pluk byl umístěn v Kroměříži. 
   Protože jeho starší bratr Josef nepřežil válku, demobilizoval a jako nejstarší z rodu
se  ujal  rodinného  hospodářství.  Jen  nakrátko.  Když  se  excísař  Karel  objevil  v
Maďarsku a usiloval znovu získat vládu, byl povolán jako mnoho dalších legionářů do
aktivní služby a byl získán pro službu v Československé armádě. Statek předal svému
mladšímu bratru Františku Nejedlému. Kroměříž se stala městem, kam se – později i s
rodinou stále vracel. Oženil se totiž 11.6.1923 s Irenou, svatba se konala na Velehradě.

V roce 1924 se narodil syn Miroslav,  v roce 1925 zcera Zoe. To už vykonával službu
na Podkarpatské Rusi – v Užhorodě.  Byl  povýšem do hodnosti  štábního kapitána.
Naučil se tam maďarsky, prošel zdokonalovacími kurzy už jako major. V roce 1934 se
vrátil jako  podplukovník zpět do Kroměříže a velel zdejší posádce. Postavil si také
rodiný domek.  Zde  ho  zastihla  mobilizace v  roce  1938,  svěřen  mu byl  právě  pro
znalost maďarštiny úsek na jihu Moravy u Dolních Kounic. 
  Následoval Mnichov a okupace v březnu 1939. Kromě toho, že se ihned zapojil do
práce  proti  okupantům  v  rámci  vojenské  sekce  Obrana  národa,   pomohl  dvěma
vyhnaným rodinám z pohraničí tím, že je ubytoval v svém domě v Kroměříži. Ludvíku
Svobodovi bylo jasné, že se svou vojenskou minulostí  nemůže v Protektorátě zůstat.
A také chtěl jako voják a vlastenec bojovat aktivně, na frontě. 
   Polsko sice po Mnichovu chtělo územně profitovat na úkor naší republiky, po vzniku
Protektorátu však  bylo i jim jasné, že příští  Hitlerovou obětí mají být oni. Nebránilo
proto ilegálnímu  přechodu Čechů a Slováků.  Ludvík Svoboda hranici přešel hned v
červnu. V Malých Browicích se stal velitelem tábora, úspěšně organizoval odchody
zejména letců do Francie, podařilo se tam odeslat  asi 1.200 mužů. 
  Po  napadení  Polska  uznalo  vedeni  země  dne  3.9.1939  skupinu  jako  bojovou
jednotku - Legii Čechů a Slováků. Porážka Polska byla  rychlá, do bojů naši zasáhli
jen velmi okrajově. Zapojit se do války šlo nyní jen ve Francii. Někteří radili vydejme
se tam přes Rumunsko. Tudy to ale nešlo, Rumuni se přidali k nacistům. Nezbylo než
putovat  na  východ,  k  Sovětům,  i  když  i  ti  byli  s  Německem  vázáni  paktem  o
neútočení.  Velkou zásluhou  Svobody je, že udržel pohromadě a dovedl do azylu v
SSSR asi 700 lidí, zárodek příštích vojenských jednotek. O tom příště.Pavel Hruban

Farizej Henry Kissinger . 
  Nedávno, jestli se nemýlím, tvrdil Henry Kissinger, americký "gubernátor" celé EU,
řízené Německem a Francií,  že  si  za  všechny svoje potíže /hospodářský úpadek,
nezvládaná migrace ilegálních migrantů/, může Německo samo.
Je veřejným tajemstvím, že američtí  presidenti a velvyslanci navštěvovali  německé
vedení EU se svými direktivy, které všechny země EU musely plnit. Členské země
EU, zapojené v NATO paktu musejí  válčit  všude, kde si  celosvětoví  diktátoři  USA
zamanou. Ihned po 2. svět. válce si USA pro sebe uzurpovaly vládu nad celou Zemí.
Rozhodují o tom, kde a komu vyhlásí válku. Chtějí rozhodovat i o tom, kde jaký má
být režim, kde všude musejí být jejich proamerické vlády, v kterých zemích si chtějí
postavit  svoje další  a další  válečné základny.  USA se staly takovým samozvaným
ředitelem zeměkoule i jejím celosvětovým policajtem zároveň a tím pádem za stav
celého světa převzaly plnou odpovědnost. 
  Za současný neutěšený stav, decimovaný přímými i zástupnými americkými válkami,
 jsou plně odpovědny Spojené státy americké. Spolu s USA je za ten neutěšený stav
opravdu částečně zodpovědné i to Německo. Za prvé nemusí poslouchat americké
příkazy k válkám, mstivá embarga a sankc, které Evropě jen a jen škodí. A za druhé,
ta "hurá akce" zvát  do evropských zemí ilegální migranty,  neprověřené potenciální
teroristy,  to  už  vypadá  jako  úplná  politicky  neprofesionální  chyba.  Tyto  migranty
Evropa živí a za to bude sklízet pomstu za všechny války, vedené v jejich zemích USA
EU NATO paktem. Celá africká a blízkovýchodní populace se do Evropy nevejde a
navíc  svojí  xenokracií  zcela  vymýtí  evropskou  domorodou  populaci,  její  kulturu,
tradice  i  zákony.  To je  výsledek  agitační  práce  v  EU těch amerických dobrodějů,
gubernátorů.  Celá Evropa uvěřila  těm americkým "vlkům v rouše beránčím" a teď
sklízí  za  svoji  naivitu  "bohatou  úrodu".  USA řídí  celý  svět  svojí  militaristickou  a
šovinistickou nenávistí a proto jedna barbarská válka střídá druhou a to od samého
konce 2. svět. války. Hlavou světa by měla být pacifistická země a ne země milující
zbraně a války.  Eva Dolejšová 

       BROUSEK, Karel,  * 6. 9. 1880 Velké Přítočno u Kladna, 
† 12. 12. 1953 Praha, malíř, restaurátor   
  Český malíř a grafik, narozen 6. září 1880 ve Velkém Přítočně u Kladna, v rodině
vesnického krejčího, jako třetí ze šesti dětí. Do obecné školy chodil v rodné obci, na
měšťanku pak v Unhošti. Měl rád přírodopis, fyziku a rýsování, ale nejvíce kreslení a
krasopis, protože již tehdy byla jeho snem dráha malíře. Díky úhlednosti a pečlivosti
svých písemných prací začal již jako školák opisovat především žaloby u advokáta
JUDr.Petříka v Unhošti, čímž vylepšoval finanční situaci rodiny. 
 Ve čtrnácti  letech dělal  zkoušky na učitelský ústav,  ale  nebyl  přijat.  Šel  tedy na
ševcovinu.  Již v prosinci 1895 přešel do dílny k. J.Pazderkovi do Prahy, kde se učil
ručně malovat porcelánové vázy a obrazy na sklo. 
  I  přes  různé  těžkosti  absolvoval  Umělecko  průmyslovou  školu  v Praze,  kde byl
žákem profesorů Lišky a Urbana, kteří od svých žáků vyžadovali především přesnou
kresbu. V roce 1900 byl přijat na  Akademie výtvarných umění v Praze. AVU však z
finančních důvodů  nedokončil.  I  když si přivydělával  kreslením pro různé firmy, na
financování  studia  to  nestačilo. Praktické  zkušenosti  získával  během  pobytů  v
Německu, kde pracoval v dílnách na výrobu chrámových oken.  Roku 1909 a 1914
procestoval téměř celou Itálii. Roku 1913 se v Muranu u Benátek zabýval mozaikou.  

  Po návratu do Prahy  působil jako samostatný umělec
v různých oborech uměleckého průmyslu. 
 V Čechách se zabýval výrobou okenních vitráží podle
vlastních návrhů, pro kostely sv. Bartoloměje v Plzni a
sv. Barbory v Kutné Hoře a jiné. 
  Navrhoval knižní vazby mj.
i  pro  svého  staršího  bratra
uměleckého  knihaře,  typo-
grafa  a  knihtiskaře  Josefa
Brouska(1882 až 1949). 

   Věnoval se keramice, také batikování a maloval obrazy
pro  vlastivědné vyučování  na  školách (Český ráj,  Plzeň,
Turnov,  Mnichovo  Hradiště  ad.).  Vedle  samostatné
krajinářské  tvorby  se  věnoval  i  restaurování  nástěnných
maleb  i  závěsných  obrazů.  Od  1908  pracoval  pro
sychrovské Rohany, restauroval malby v zámku Sychrov a
maloval akvarely lidových staveb.
   1930–40  restauroval  nástěnné  fresky  antverpského
malíře Abrahama  Godyna  (působícího v Praze 1687 až 1697)  na  zámku Troja v
Praze, ve vestibulu Staro-městské radnice a radní síni, sgrafita na domě U Minuty a
oltářní obraz V. V. Reinera v kostele sv. Jakuba na Starém Městě pražském.
Skromný malíř Karel Brousek byl známý svými krajinami ve Švýcarsku, Anglii i 
Kanadě.Zemřel 12.12.1953 v Praze.               J.Kůstka       
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